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وزیر بهداشت:
پزشکان داروهای کمیاب را نسخه نکنند

وزیر بهداشت با بیان اینکه در شرایط فعلی کشــور کمبودی در زمینه داروهای 
رایج ندادیم، گفت: گاهی اوقات داروهای کمیاب را نسخه می کنند که توصیه ما 
به پزشکان این است که وقتی داروهای تولید داخلی خوبی داریم، این داروهای 
کمیاب را نسخه نکنند که بیمار مجبور باشــد دنبال آن ها بگردد و هزینه زیادی 
برایشان گذاشته شود.به گزارش اقتصادسرآمد، دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه 
ششمین نمایشگاه بین المللی ایران فارما، با حضور در جمع خبرنگاران گفت: این 
نمایشگاه توانمندی شرکت های دارویی کشور را نشان می دهد. خوشبختانه ما 
پیشرفت های بسیار خوبی را در تولید دارو داشتیم که حدود ۹۷ درصد نیاز کشور 
را این شرکت ها تامین می کنند و درصدی هم داروهایی است که وارد می شود.وی 
افزود: یکی از اقدامات مهمی که در این مدت انجام شده، در زمینه درمان کرونا 
بوده است. در آغاز بیماری کرونا داروی مشخص و مفیدی را نداشتیم، اما با تلاش 
شرکت های دارویی امروزه تمامی داروهایی که در درمان کرونا مفید است، در 
داخل تولید می شــود و کمبودی در این زمینه نداریم.عین اللهی ادامه داد: مساله 
مهمی که باید به آن اشاره کنم این است که همیشه به پزشکانمان توصیه می کنیم 
که مصرف دارو را پایین آورند. بیماران ما باید بدانند که بســیاری از بیماری ها 
می تواند بدون دارو درمان شود و اینطور نیست که همه درمانها با دارو باشد و باید 
حداقل دارو برای بیمار مصرف شود. مصرف داروی ما در کشور بالاتر از متوسط 
مصرف جهانی است که باید اآن را کاهش دهیم، اما خوشبختانه کیفیت داروهایی 
که در ایران تولید میشود، بسیار قابل قبول است .گاهی اوقات داروهای کمیاب را 
نسخه می کنند که توصیه ما به پزشکان این است که وقتی داروهای تولید داخلی 
خوبی داریم، این داروهای کمیاب را نسخه نکنند که بیمار مجبور باشد دنبال آن 

ها بگردد و هزینه زیادی برایشان گذاشته شود. 

فرمانده کل سپاه:
 بسیج خط شکن است و مرزهای جدید را  تغییر می دهد

فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه بسیج خط شکن است و مرزهای جدید را تغییر 
می دهد گفت: بســیج قله های جدید رافتح می کند و اعتماد به نفس ملی ایجاد 
می کند.به گزارش اقتصادسرآمد، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده 
کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در حاشیه بازدید از نمایشگاه بنیاد تعاون بسیج  
در خصوص نمایشــگاه "میدان وظیفه" گفت: الحمدالله نمایشگاهی که امروز 
دیدیم نسبت به نمایشگاه دوره قبل نشــان دهنده قدم های بلند و پیشرفت های 
ارزشمندی در حوزه های فناوری، تدوین کتب آموزشــی برای دانش آموزان، 
رسانه، فناوری ارتباطات و اطلاعات، گردشــگری، سامانه های نقل و انتقالات 
و ترابری است.وی افزود: همه اینها نشان می دهد که بسیج به صورت هدفمند 
در حوزه فرهنگی، رسانه خدمات اجتماعی،فناوری و علم ،پیشرفت های بسیار 
بزرگی را طراحی کرده و گام های اولش را خیلی خوب برداشته است، همچنین 
جوانان خیلی خوب، هوشمند و بااستعدادی را جذب کرده است.فرمانده کل سپاه 
با بیان اینکه پیمودن این مسیر ها خیلی مهم است، خاطرنشان کرد: نقطه شروع هر 
مسیر مهم است، هیچ مسیر طولانی بدون برداشتن اولین قدم ها تعیین نمی شود. 
این مسیرها هم بدون توقف است و نقطه توقف ندارد و راه و طریق است.فرمانده 
کل سپاه با تاکید بر اینکه  بسیج خط شکن است و مرزهای جدید را  تغییر می دهد 

گفت: بسیج قله های جدید رافتح می کند و اعتماد به نفس ملی ایجاد می کند.

ثبت الکترونیکی ازدواج در سراسر کشور فعال شد
رئیس کانون سردفتران ازدواج و طلاق از فعال شدن ثبت الکترونیکی ازدواج در 
سراسر کشور خبر داد.به گزارش اقتصادسرآمد، علی مظفری از ثبت الکترونیکی 
واقعه ازدواج خبر داد و گفت: از روز گذشته ثبت الکترونیکی ازدواج در سراسر 
کشور فعال و دفاتر ثبت سنتی ازدواج حذف گردید.رئیس کانون سردفتران ازدوج 
و طلاق گفت: با ثبت الکترونیکی ازدواج، بعد از امضای سند ازدواج، اثر انگشت 
زوجین در سامانه ثبت خواهد شد و سند ازدواج در اختیار زوجین قرار می گیرد.

 مدیریت »هفت تپه« به شرکت توسعه نیشکر
 و صنایع جانبی واگذار شد

در جلسه ای به ریاست معاون اول رییس جمهور نسبت به تعیین تکلیف شرکت 
کشت و صنعت هفت تپه اقدام شــد و مدیریت این مجموعه عظیم به شرکت 
توسعه نیشکر و صنایع جانبی واگذار شــد.به گزارش اقتصادسرآمد، در جلسه 
ای به ریاســت معاون اول رییس جمهور نسبت به تعیین تکلیف شرکت کشت 
و صنعت هفت تپه اقدام شــد و مدیریت این مجموعه عظیم به شرکت توسعه 
نیشکر و صنایع جانبی واگذار گردید.در این نشست که امشب با حضور محمد 
مخبر و نیز دادســتان کل کشــور، وزرای امور اقتصاد و دارایی، صنعت، معدن 
و تجارت، جهاد کشــاورزی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دادگستری، معاون 
حقوقی رییس جمهور، استاندار خوزستان و رییس سازمان خصوصی سازی و 
مدیران عامل بانک های ذیربط برگزار شد، با توجه به تخصص، ارتباط و اهمیت 
شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی، مدیریت شرکت نیشکر هفت تپه از طرف 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران به این شرکت سپرده شد.اعضا همچنین 
با تاکید بر شفاف شدن حساب ها، بدهی و همچنین ارزش این شرکت در مدت 
۳ ماه، تسویه ارزش شرکت کشت و صنعت هفت تپه را تصویب کردند.پرداخت 
تسهیلات جدید از ســوی بانک های ملی و صادرات برای تسهیل امور شرکت 
هفت تپه و پرداخت معوقات به ویژه پرداخت حقوق پرسنل، دستمزد کارگران 
و تامین هزینه های جاری آن و همچنین امهال بدهی های این شــرکت از دیگر 

مصوبات مهم این جلسه بود.

برگزاری رزمایش مشترک ارتش و سپاه در کویر مرکزی 
مرحله عملیاتی رزمایش مشترک تخصصی پدافند هوایی مدافعان آسمان ولایت 
۱۴۰۰ از بامداد روزگذشــته با حضور یگان های برگزیده نیروی پدافند هوایی 
ارتش ، نیروی هوافضای سپاه و نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران در 
منطقه کویر مرکزی برگزار می شود.به گزارش اقتصادسرآمد، امیر سرتیپ قادر 
رحیم زاده فرمانده قرارگاه مشترک پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( کشور گفت: 
مرحله عملیاتی رزمایش مشترک تخصصی پدافند هوایی مدافعان آسمان ولایت 
۱۴۰۰ از بامداد فردا ) 2۰ مهر(  با حضور یگان های برگزیده نیروی پدافند هوایی 
ارتش ، نیروی هوافضای سپاه و نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران در 
منطقه کویر مرکزی برگزار می شود.وی افزود: رزمایش مشترک تخصصی پدافند 
هوایی مدافعان آسمان ولایت ۱۴۰۰ به منظور ارتقای آمادگی رزمی یگان ها، ایجاد 
بازدارندگی، ارزیابی ســامانه های بومی پدافند هوایی برای مقابله با تهدیدات 
متنوع، پرحجم و دفاع همه جانبه و ۳۶۰ درجــه در فضای جنگ الکترونیک و 
سایبری، ارتقاء سطح دانش و مهارت کارکنان عملیاتی و فنی، اشراف اطلاعاتی 
و تمرین هم افزایی و هماهنگی مراکز فرماندهی و کنترل ارتش و سپاه در قالب 
شبکه یکپارچه پدافند هوایی کشور برگزار می شود.امیر سرتیپ رحیم زاده با بیان 
اینکه تمامی تکنیک و تاکتیک های بکار گرفته شده در این رزمایش ترکیبی، بومی 
و خلاقانه است که متناسب با ساختار ها و تهدیدات روز دنیا طرح ریزی و اجرا 
خواهد شد، گفت: اســتفاده از فناوری های نوین از جمله ویژگی های برجسته 

این رزمایش است.

 وضعیت استخدام و قراردادهای دولتی بی سامان 
و ناعادلانه است 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره به وضعیت استخدام نیروهای دولتی 
یادآور شد که در یک مهلت ۴۵ روزه قرار شده است که دولت طرح »ساماندهی 
استخدام کارکنان دولت« را در غالب یک لایحه ارائه کند.به گزارش اقتصادسرآمد، 
عباس گودرزی نماینــده مجلس یازدهم ، درباره اینکه بنــا بود کارکنان دولت 
حقوقشان یکسان و پیمانکاران حذف شــوند اما این اتفاق نیفتاد، است، اظهار 
داشت: صرفا کارهایی که موقت اســت و خرید خدمت محسوب می شود باید 
توسط شرکت های پیمانکاری انجام شود؛ اما خدمات دائم و مستمر می بایست 
از طریق قرارداد بین نیروی انسانی و دستگاه ها و سازمان انجام شود تا از هرگونه 
تضییع حق جلوگیری شود. وی تصریح کرد: شایسته نظام نیست که نیروی انسانی 
که سرمایه کشور محسوب می شود را با عنوان موقت استخدام اما با انجام کار دائم 
وارد دستگاه ها کند. این مسائل باعث تبعیض و بی عدالتی است و موجب ایجاد 

نابسامانی در نظام اداری کشور می شود.

در دیدار با رییس مجلس شورای ملی سوئیس مطرح شد؛
 انتقاد جلال زاده از نقض عهد اروپایی ها

 در قبال ایران
رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس بر استقلال کشورهای 
اروپایی به ویژه ســوئیس در برابر سیاست های تحریمی 
آمریکا که لازمه گسترش ارتباطات اقتصادی با جمهوری 
اسلامی ایران است، تأکید و از نقض عهد اروپایی ها در قبال 
ایران انتقاد کرد.به گزارش اقتصادســرآمد،»وحید جلال 
زاده« در دیدار با آنداراس اییبی رئیس مجلس شورای ملی 
سوئیس با اشاره به صد سال ارتباطات دوستانه میان ایران 
و سوئیس گفت: سابقه صد سال مراودات میان دو کشور 
پشتوانه محکمی برای گســترش مناسبات فی مابین است.

نماینده مردم ارومیه در مجلس شــورای اســلامی افزود: 
مجالس ایران و ســوئیس می توانند بــه تحکیم و تقویت 
ارتباطات در عرصــه های مختلف سیاســی، اقتصادی و 
فرهنگی کمک کنند.وی با تأکید بر عملیاتی شدن توافقات 
امضا شده میان دو کشور افزود: اجرایی شدن نقشه راه امضا 
شده میان روسای جمهور ایران و ســوئیس در سال های 
اخیر، می تواند به ارتقا سطح مناسبات اقتصادی و تجاری 
فیمابین منجر شود.جلال زاده در بخش دیگری از سخنانش 
با اشــاره به معضلات بوجود آمده از ســوی قدرت های 
جهانی تصریح کرد: جهان امروز از استانداردهای دوگانه 
کشــورهای قدرتمند رنج می برد و تحریم های ظالمانه 
آمریکا علیه کشــورمان نتیجه این سیاســت غیرمنطقی و 
نادرست است.این نماینده مردم در مجلس یازدهم افزود: 
آژانس بین المللی انرژی اتمی در گزارش های مختلف با 
تأیید فعالیت صلح آمیز هســته ای ایران تأکید داشته ولی 
قدرت های زورگو بــا نادیده گرفتن این گــزارش ها به 
حمایت خود از رژیم صهیونیستی که دارای کلاهک های 
هسته ای اســت، ادامه می دهند.وی در ادامه در خصوص 
تحولات منطقه بویژه پناهجویان افغانی گفت: جمهوری 
اسلامی ایران به مدت چهل سال میزبان پناهندگان افغانی 
است و باید ســازمان های بین المللی فعال در این بخش 
متعهد به کمک های بشردوســتانه باشــند.جلال زاده در 
همین راستا افزود: قاچاق و ترانزیت مواد مخدر از مرزهای 
شرقی ایران به اروپا توسط قاچاقچیان هزینه های زیادی 
به کشورمان وارد کرده است ولی کشــورهای اروپایی به 
تعهدات خــود در این زمینه عمل نکــرده اند.این نماینده 
مجلس استقلال کشــورهای اروپایی به ویژه سوئیس در 
برابر سیاســت های تحریمی آمریکا را لازمه گســترش 
ارتباطات اقتصادی با جمهوری اســلامی ایران دانســت.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شورای اســلامی در پایان بر تداوم همکاری میان شرکت 
ها و بخش های خصوصی، گســترش توریسم و توسعه 
همکاری های کشاورزی میان دو کشور تأکید کرد.رییس 
مجلس شورای ملی سوئیس: شرکت های سوئیسی علاقمند 
به سرمایه گذاری مشترک با همتایان ایرانی هستندآنداراس 
اییبی رئیس مجلس شورای ملی ســوئیس در ادامه با ابراز 
خرسندی از سفر به کشورمان، جمهوری اسلامی ایران را 
کشوری را مهم و محوری در منطقه خواند و گفت: پارلمان 
و دولت ســوئیس همواره به دنبال توســعه و گســترش 
مناســبات با ایران هستند و حل مســائل مربوط به توافق 

برجام می تواند به تسهیل مراودات فیمابین منجر شود.

اقتصاد جامعه

سرلشکر باقری به پاکستان سفر می کند
رییس ستادکل نیروهای مسلح به دعوت فرمانده ارتش پاکستان به این کشور سفر می کند.به گزارش اقتصادسرآمد، سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« رییس ستادکل نیروهای 
مسلح به دعوت فرمانده ارتش پاکستان و در راستای گسترش دیپلماسی نظامی ـ دفاعی جمهوری اسلامی ایران قرار است فردا سه شنبه سفری رسمی به این کشور همسایه انجام 
دهد.سفر سردار باقری بنابر دعوت رسمی ژنرال »قمر جاوید باجوا« فرمانده ارتش پاکستان انجام خواهد شد.رییس ستادکل نیروهای مسلح قرار است در رأس یک هیئت بلندپایه 
نظامی، امنیتی و دفاعی کشورمان با مقام های ارشد سیاسی، نظامی و امنیتی پاکستان دیدار کند.دیدار با نخست وزیر، فرمانده ارتش، رییس ستاد مشترک و برخی دیگر از مقامات 
نظامی پاکستان در برنامه کاری سردار باقری در طول اقامت در شهر اســلام آباد قرار دارد.اعضای هیئت بلندپایه نظامی جمهوری اسلامی ایران در ادامه برنامه سفر به پاکستان از 
شهر بندری »کراچی« در جنوب پاکستان و برخی از مراکز نظامی و دریایی کشور همسایه در این منطقه بازدید می کنند.سفر فعلی هیئت نظامی کشورمان به همسایه شرقی مرحله 

جدیدی در مسیر تحکیم مناسبات نظامی، دفاعی و امنیتی میان دو کشور مهم جهان اسلام ایران و پاکستان را رقم می زند.

خبر

گروه اقتصادجامعه - حرکت در جهت 
توانمندسازی اقتصادی و تحقق اقتصاد 
مقاومتی به ویژه در شــرایط تحریمی، 
حمایت ســاختارمند و تمام عیار از بخش تولید را 
به گزینه  نخست دولت سیزدهم تبدیل کرده است؛ 
بخش های مولدی که در مسیر رشد با موانع بسیاری 
مواجه و بــرای بالندگی به حمایت هــای ویژه ای 

نیازمندند.
به گزارش اقتصادســرآمد، تنگناهای پولی و مالی 
ناشــی از تحریم های یکجانبه و غیرقانونی به ویژه 
در سال های اخیر، بخش های مختلف اقتصادی را 
با چالش های بسیاری مواجه کرده است. مانع تراشی 
بر سر صادرات نفت به عنوان مهمترین منبع درآمد 
کشــور و ممانعت از انجام نقل و انتقال های مالی یا 
به عبارتی اعمال فشار اقتصادی همه جانبه، برنامه ای 
بود که غرب با هدف تسلیم ایران در برابر خواسته 
خود در حــوزه فعالیت های صلح آمیز هســته ای 
کشورمان به کار بســت؛ برنامه ای که با شناخت از 
نقاط ضعف اقتصاد کشــورمان طراحی شده بود و 
اگر با مقاومت و صبر مردم مواجه نمی شد، چه بسا 

ممکن بود نتایج جبران ناپذیری بر جای گذارد.
در مقابل این برنامه تحریمی، توانمندسازی اقتصادی 
با اتکا به مزیت های ویژه کشور و با تمرکز بر تقویت 
بخش تولید، راهکاری اســت که کارشناسان برای 
افزایش مقاومت و کاهش آســیب پذیری در برابر 
تحریم ها و فشــارهای اقتصادی تحمیلی پیشنهاد 
می دهند که بیش از چهل سال است به انحاء مختلف 

کشور را تحت فشار قرار داده است.
مساله حمایت از تولید

مسئله تولید ملی و حمایت از آن یکی از دغدغه های 
مهم مقام معظم رهبری در سال های اخیر بوده است. 
اهمیت این مسئله در نگاه رهبری به نحوی است که 
تقویت و حمایت از تولید داخلی را مهم ترین رکن 

اقتصاد کشور به وی ژه در شرایط تحریمی می دانند.
رهبری سال ها اســت نام هایی با محوریت مسائل 
اقتصادی و تولید را برای عناوین ســال های جدید 

انتخاب می کنند تا همه نهادها، مسئولان، محققان و 
همه آنانی که به هر شــکل نقشی در اقتصاد دارند با 
تمرکز بر این موضوع، مسیر تولید به عنوان موتور 

محرکه رشد اقتصادی را تسهیل کنند.
بر این مبنا ســال ۱۴۰۰ هم با عنوان ســال »تولید؛ 
پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« مزین شده تا پس از سال 
۹۹ با عنوان سال »جهش تولید« که به فرموده رهبری 
»با وجود تحقق در کارهای زیربنایی و ســازندگی، 
نتیجه آن در اقتصاد عمومی و معیشت مردم مشهود و 
محسوس نشد«، بیش از پیش بازشناسی موانع تولید 
مورد بررسی قرار گرفته و پشتیبانی های لازم برای 

تحقق این مهم در دستور کار قرار گیرد.
تقویت بخش تولیــد و اهمیــت آن، از  همان ابتدا 
مورد توجه مسئولان سیزدهمین دولت قرار گرفت. 
آیت الله »سید ابراهیم رئیســی« همواره حمایت از 
تولید را مــورد تاکید قرار داده اســت. روز جمعه 
۱۵ مهر بود که رئیس جمهوری در جریان ششمین 
سفر استانی خود در بازدید از منطقه ویژه اقتصادی 
بوشهر اظهار داشت: تولید نیاز ضروری کشور است 
و باید به صورت ویژه از بخش های مختلف تولید 
حمایت شود.به رغم تاکیدات فراوان بر ضرورت و 
جایگاه تولید در مسیر رشــد اقتصادی کشور، ولی 
تولیدکنندگان همچنان با موانع بســیاری در مسیر 

فعالیت خود مواجه هستند.
یکی از چالش های مهم تولیدکنندگان، مساله قاچاق 
کالا به داخل است. چنانکه رهبری هم به این مساله 
اشــاره کرده و در پیام نامگذاری سال نو با اشاره به 
معضل واردات و قاچاق، تصریح کردند: ضعفهای 
قانونی و واردات رقیب خارجــیِ محصولی که در 
داخل با همت جوانان در حال تولید است یا قاچاق 
آن از طریق دســتهای خیانتکار، مانع تولید است و 

موجب شکست خوردن آن می شود.
آیت الله رئیسی هم در دوره رقابت های انتخاباتی با 
شناسایی این معضل تاکید کرد: برخوردهای پلیسی 
و قضایی بــا واردات بی رویه و قاچــاق کالا کافی 
نیست، ریشه مافیای واردات و قاچاق را باید از طریق 

دولت خشکاند. راه حل مقابله با قاچاق این است 
که ارزی که از مسیر صادرات به دست می آید وارد 
حوزه تولید شود و این وظیفه دولت است که بر این 
موضوع نظارت کند. اگر پول حاصل از صادرات به 
درستی رهگیری شود قاچاق به ویژه قاچاق سازمان 
یافته به حداقل می رســد و مــا در دولت آینده این 

موضوع را با جدیت پیگیری می کنیم.
اصلاح نظــام بانکی از دیگر الزامات زیرســاختی 
حمایت از تولید است که اتفاقا به درستی موردتوجه 
رئیس جمهوری قرار دارد. آیت الله رئیسی در دوره 
رقابت های انتخاباتی گفته بود: اصلاح نظام بانکی 
کشــور یکی از اولویت های دولت مردمی است. 
از یکسو نقدینگی سرســام آور تبدیل به تهدیدی 
برای کشور شده و از ســوی دیگر، تولیدکننده از 
کمبود نقدینگی و ســرمایه در گردش رنج می برد. 

از هر مجموعه ی اقتصادی کــه بازدید کردم، مردم 
از مدیریت بانکی گله مند بودند. من در قوه قضائیه 
جلسات پی در پی را با مســئولان بانکی داشتم و 
تلاش های فراوانی برای اصلاح وضع موجود کردم، 
اما این اقدامات کافی نیست. باید در سرمنشا، ریشه 
فساد را بخشکانیم و من برای انجام این ماموریت 

بزرگ وارد صحنه شده ام.
از نگاه کارشناسان، تســهیل فضای کسب و کار و 
ارائه مجوزهای لازم به تولیدکنندگان، شفاف سازی 
مقررات و قوانین به منظور ایجاد امنیت روانی برای 
جلب اعتماد سرمایه گذار و جلب سرمایه، حمایت 
منطقی و قانونی از تولید در برابر واردات، هدفمندی 
و هدایت تســهیلات به ســمت بخش های مولد، 
شفاف سازی فضای کســب و کار و رفع زمینه های 
رانت و فساد، حمایت از صنایع دانش بنیان، حمایت 

از بنگاه های تولیدی کوچک و پرتعداد، ایجاد تقاضا 
و بازار در داخل و خارج از کشور، نظارت بر توزیع 
کالا در بازار و ... از لازمه های حمایت ساختارمند از 
تولید است که هر یک به نوعی در حوزه مسئولیت 
دولت قرار می گیرد و البته در حوزه هایی با دستور 

کار و مسئولیت های دیگر قوا ارتباط می یابد.
همچنین مساله فرهنگ سازی در استفاده از کالاهای 
تولید داخل، باید در دســتور کار جــدی نهادها و 
ارکان نظام قرار گیرد. تجربه موفق کشــوری چون 
کره جنوبی که این روزها نامش با بحث ممنوعیت 
ورود لوازم خانگی خارجی گره خــورده، در این 
زمینه الگوی موفقی را پیش روی ما قرار می دهد. به 
صورت متقابل، حمایت مردمی از کالاهای داخلی 
هم باید با ارتقای کیفیت، توجه به نیاز مشــتری و 
قیمت تمام شده معقول از سوی تولید کننده پاسخ 
داده شــود. این مســاله در بلند مدت نه تنها زمینه 
اشــتغال، افزایش تولید و درآمد و در نتیجه رشــد 
اقتصادی کشور را فراهم خواهد کرد، بلکه به افزایش 
قدرت رقابت و ورود به  بــازار رقابت پذیر جهانی 

خواهد انجامید.
تحقق اقتصاد مقاومتی و توسعه پایدار کشور در گرو 
تقویت بخش های مولد اقتصادی است و این مهم جز 
با حمایت  و هم افزایی همه نهادها و ارکان مختلف 
کشور از جمله دولت، مجلس و قوه قضائیه تحقق 
نمی یابد. رئیس جمهوری با علم به نیازها وموانع بر 
سر رونق تولید کشور، سکان امور را در دست گرفته 
و پس از مدیریت کرونا، توسعه اقتصادی کشور را در 
دستورکار قرار داده است. بخش مهمی از برنامه های 
سفرهای استانی آیت الله رئیسی بر دیدار با مسئولان 
محلی در حوزه اقتصــاد و تولید متمرکز اســت؛ 
دیدارهایی که امید می رود با توجه به وعده رئیسی 
برای فایده مند بودن سفرهای اســتانی، کارگر افتد 
و تکانی به وضعیت تولید و متعاقبا رشــد اقتصادی 
کشور بدهد و چنانکه رهبری فرمودند، نتیجه آن در 
اقتصاد عمومی و معیشت مردم مشهود و محسوس 

باشد.پژوهش ایرنا

حمایت ساختارمند از بخش تولید، اولویت نخست دولت سیزدهم 

تحقق اقتصاد مقاومتی، کلید واقعی گشایش اقتصادی

برگزیده

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به خروج یکجانبه 
آمریــکا از برجام با تاکید بــر این که طبــق قانون اقدام 
راهبردی برای لغو تحریم ها، ایران باید اطمینان داشــته 
باشد که آمریکا فشار حداکثری به مردم ایران در تحریم ها را منتفی 
می کند، گفت: پایبندی باید در برابر پایبندی باشد و نمی توان پذیرفت 
که صرفا آنها از ایران توقع اجرای تعهدات برجامی داشــته باشند اما 
خودشان آن را اجرا نکنند.به گزارش اقتصادسرآمد، محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس شورای اسلامی با آنداراس اییبی رئیس مجلس شورای 
ملی ســوئیس دیدار و گفت و گو کرد.وی در این دیدار با اشاره به 
حضور برخی شرکت های سوئیســی در ایران که فعالیتشان به دلیل 
تحریم ها کاهش پیدا کرده است، یادآور شد: مطمئن هستیم ارتباطات 
پارلمانی میان مجالس دو کشــور و گروه های دوستی پارلمانی می 
تواند به افزایش ســطح همکاری ها به خصوص در حوزه اقتصادی 
و کشاورزی که شــما نیز به آن علاقمند هستید منجر شود ضمن این 
که بخش خصوصی دو کشور نیز باید فعال شــوند.قالیباف به نقش 
ســوئیس در حوزه حافظ منافع آمریکا، کانادا و عربســتان سعودی 
گفت: برجام یک توافق بین المللی میان ایران و سایر کشورها است 
که به تأیید شورای امنیت و ســازمان ملل رسید ولی آمریکایی ها در 
دوره ترامپ از این توافق خارج شدند و این مایه تعجب بود که دنیا 
عکس العمل خوبی مقابل این اقدام آمریکا نشان نداد و واشنگتن پس 
از خروج یکجانبه از برجام فشــار حداکثری و غیرقانونی را به مردم 
ایران وارد کرد.رئیس قوه مقننــه ادامه داد: در مقابل خروج آمریکا از 
برجام برخی کشورها ادعای شــان این بود که ترامپ این تصمیم را 
گرفته اما این حرف برای ما و افکار عمومی ایران پذیرفته شده نبود و 
دیدیدم که در دولت دموکرات آمریکا باز هم همان سیاست ترامپ، 
صرفا با ادبیات متفاوت دنبال شــد یعنی در عمل هیچ اتفاقی نیفتاد.

قالیباف در ادامه با اشاره به قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
گفت: طبق این قانون ایران باید اطمینان داشته باشد که آمریکا فشار 
حداکثری به مردم ایران در تحریم ها را منتفی می کند.وی اضافه کرد: 
طبیعتا وقتی آمریکا از برجام خارج شده، باید گام اول را هم او بردارد 
و پایبندی باید در برابر پایبندی باشــد و نمی شود صرفا آنها از ایران 
توقعات برجامی داشته باشند اما خودشان آن را اجرا نکنند، ضمن این 
که نباید توافقات صرفا روی کاغذ باشــد بلکه بر اساس برجام باید 
تحریم ها لغو شده و ایران انتفاع اقتصادی داشته باشد. وی در ادامه با 
اشاره به تحرکات ضد ایرانی رژیم صهیونیستی در منطقه یادآور شد: 
معتقدیم فعالیت های این رژیم با همکاری و همراهی آمریکایی ها 
انجام می شود و چراغ سبز آنها را دارند که این اقدامات تأثیرات خود 

را بر برجام خواهد داشت.

رئیس جمهور با بیان اینکه پیشــرفت علمی و تحول، 
محورِ سند بالادستی گام دوم اســت، گفت: دانشگاه 
نقطه مرکزی ایجاد تحول در جامعه است و دانشگاه ها 
و مراکز علمی باید اتاق فکر دولت در ایجاد تحول در 
جامعه باشد.به گزارش اقتصادسرآمد، حجت الاسلام و المسلمین 
ســید ابراهیم رئیســی در آیین بازگشایی رسمی ســال تحصیلی 
۱۴۰۰-۱۴۰۱ دانشگاه ها و مراکز پژوهشی و فناوری کشور با ابراز 
امیدواری به اینکه دانشگاه ها سالی متمایز و سرشار از موفقیت های 
چشم گیر علمی داشته باشند، گفت: محورِ سند بالادستی گام دوم، 
پیشرفت علمی است و ایران با برخورداری از توان دانشگاهی بسیار 
بالا، می تواند جایگاه مهمی در عرصه علمی جهان داشــته باشــد.

رئیس جمهور با بیان اینکه در کشــور نیازمند تحول هستیم و این 
تحول حتماً باید علم پایه باشد، گفت: دانشگاه ها و دانشگاهیان باید 
با مسئله محوری، نیازهای کشــور را شناسایی و برای برون رفت از 
مشکلات راهکار ارایه کنند.رئیسی با تاکید بر اینکه دانشگاه ها باید 
برای حل مسائل کشــور به کمک  دولت بیایند و بالاتر از آن، اتاق 
فکر دولت باشند، افزود: روشنفکران کسانی هستند که در جایگاه 
دیده بانی به رصد مسائل جامعه می پردازند، به موقع درباره آسیب ها 
هشدار می دهند و برای رفع آنها راهکار ارایه می دهند.رئیس جمهور 
با اشاره به اینکه توان علمی دانشگاهیان کشــور این امیدواری را 
ایجاد می کند که بتوانیم جایگاه تمدنی ایران را در مرجعیت علمی 
بازآفرینی کنیم، گفت: هرجا در مسیر صحیح حرکت کردیم توانستیم 
به جایگاه واقعی خود دســت پیدا کنیم و نمونه آن، نقش درخشان 
دانشگاه و دانشگاهیان در مقابله با بیماری کروناست که من از آنها 
قدردانی می کنم.رئیسی گفت: همه بخش های جامعه باید به نظریات 
و ســخنان دانشــگاهیان و صاحبنظران توجه کنند و کرسی های 
آزاداندیشی و نظریه پردازی در دانشگاه ها بیش از پیش رونق بگیرد. 
نباید به هیچ نظریه نو و حرف تازه ای بی توجه بود، هر چند تاکنون 
از سوی هیچ اســتاد و صاحبنظری بیان نشده باشد.رئیس جمهور 
در ادامه سخنان خود با بیان اینکه برنامه های دولت سیزدهم برای 
ساختن ایران قوی نیازمند حرکت قوی در تولید علم است، تصریح 
کرد: قدرت فقط در ساخت موشک نیست، اگر چه پیشرفت در این 
عرصه نیز مایه افتخار اســت، اما باید در عرصه های دیگر علمی و 
فناوری نیز پیشرفت کنیم تا کشــور در جنبه های مختلف قدرتمند 
شــود. اقتصاد دریا، اقتصاد گردشــگری، اقتصاد فضای مجازی و 
اقتصاد دیجیتال از عرصه هایی اســت که جــای کار زیادی دارد و 
امروز برخی کشورهای همسایه به اندازه درآمد نفتی ایران از عرصه 

دیجیتال و فضای مجازی درآمد کسب می کنند.

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه برخی دســتگاه ها مثل 
ســازمان مالیاتی و بانک ها هنوز بدون اطلاع رسانی 
مناسب افراد را ممنوع الخروج می کنند، گفت: به زودی 
بخشنامه ای برای ساماندهی ممنوع الخروجی ها صادر می شود.به 
گزارش اقتصادسرآمد، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
در جلســه شــورای عالی قوه قضاییه با محکومیت حادثه تلخ و 
مصیبت بار انفجار در مسجد منطقه خان آباد استان قندوز افغانستان 
که به جان باختــن جمع زیادی از مؤمنین نمازگزار منجر شــد از 
مسئولان این کشور همســایه و برادر خواست که هر چه سریع تر 
عاملین این فاجعه بزرگ را شناسایی و با آن ها برخورد عبرت آموز 
داشته باشــند.رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با 
اشاره به ممنوع الخروج کردن افراد توسط برخی دستگاه ها از جمله 
سازمان مالیاتی و بانک ها و برخی مراجع قضایی اظهار داشت آمار 
کسانی که ممنوع الخروج می شــوند زیاد نیست، اما کم هم نیست 
و این مسئله باعث بروز مشکلاتی برای مردم شده است.محسنی 
اژه ای افزود: اول باید معلوم شــود که کدام دستگاه ها اجازه دارند 
افراد را ممنوع الخروج کنند و چه کســانی و برای چه مدتی باید 
ممنوع الخروج شــوند و اینکه به مردم بدون هیــچ توجیه قانونی 
اعلام نشود که ممنوع الخروج شده اند و در فرودگاه متوجه موضوع 
شوند خسارت بار است.وی ادامه داد: گاهی فردی ممنوع الخروج 
می شــود که بعداً معلوم می شــود ضرورتی برای این کار نبوده و 
مشکل دیگر این اســت که حتی برخی افراد با آنکه قانون تصریح 
کرده حکــم ممنوع الخروجی پس از ۶ ماه بلااثر می شــود باز هم 
با وجود پرداخت مالیاتها، تســویه با بانک ها و یا صدور قرار منع 
تعقیب و پایان دوره محکومیت همچنان ممنوع الخروج هستند و 
به این مسئله توجهی نمی شود.رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه در 
روزهای آینده بخشنامه ای را برای ساماندهی ممنوع الخروجی ها 
صادر خواهد کرد از دادستان کل کشور و سازمان بازرسی خواست 
که بر روند ممنوع الخروجی ها نظارت جدی داشته باشند تا ضوابط 
آن رعایــت شود.محســنی اژه ای همچنین از دادســتان انتظامی 
قضات نیز خواســت که پس از صدور بخشنامه مربوطه با افرادی 
که از اجرای بخشنامه تخطی می کنند برخورد کند.وی از معاونت 
حقوقی قوه قضاییه نیز خواست که اصلاح قانون برای ساماندهی 
نحوه ممنوع الخروج کردن افراد را بررسی نماید تا در صورت نیاز، 
موضوع از طریق مجلس شورای اسلامی پیگیری شود.رئیس قوه 
قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به در پیش بودن فصل 
زمستان اظهار داشــت: احتمال دارد که در زمستان مانند سنوات 

گذشته با آلودگی هوا مواجه باشیم.

رئیس مجلس

نتیجه هر توافقی باید لغو تحریم ها و 
انتفاع اقتصادی ایران از برجام باشد

رئیس جمهور

 نباید به هیچ حرف نو و نظریه
 جدید بی توجه بود

به زودی بخشنامه ای برای ساماندهی ممنوع الخروجی ها صادر می شود 

سازمان مالیاتی و بانک ها هنوز بدون 
اطلاع افراد را ممنوع الخروج می کنند


